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______________ 

Anslag/bevis 
Protokollet är justerat med elektronisk signering. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
Mönsterås kommuns anslagstavla på webbplatsen monsteras.se.  

Organ Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum 2024-09-20 
Datum när anslaget sätts upp 2024-09-24 
Datum när anslaget tas ned 2024-10-16 
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Val av justerare 

Beslut 
Bertil Edvardsson, PRO Ålem utses att justera protokollet. 
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§ 12

Frågor från pensionärsorganisationerna 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
SPF Seniorerna har lämnat in frågor inför Pensionärsrådet: 

” Veckomatsedel som bör annonseras i dagstidning. Fått löfte om detta, men den finns endast 
på hemsidan. Anledning?” 

Till dagens möte kan det konstateras att veckomatsedeln har publicerats i Barometern v. 38. 

”Frågan som togs upp på mötet i maj ang. försäkringar när man bor på SÄBO. Det utlovades 
en redovisning på kommande möte.” 

Patrik Hedström, socialchef har kontaktat Söderberg & Partners som kommunförsäkringen är 
tecknad genom. De låter meddela att boende på särskilt boende är själva skyldiga att teckna 
egen hemförsäkring och olycksfallsförsäkring. Gällande gemensamma utrymmen är det inte 
helt klart vad som gäller men försäkringen ska täcka ”övriga personer i anordnad verksamhet 
av kommunen”. I broschyren för särskilt boende informeras det om att hemförsäkring är upp 
till den boende att ordna med. Det är vid mötet oklart om det informeras om 
olycksfallsförsäkring vilket Patrik ska undersöka.  

”Kommer vi att få ta del av den slutliga versionen av Strategisk plan för Mönsterås kommun?” 

Patrik har inte i dagsläget information om var i processen den strategiska planen befinner sig 
och kan därmed inte ge ett definitivt svar på frågan.  

”Har det placerats sittbänkar i Ålem?” 

Henrik Eriksson, samhällsbyggnadschef informerar om att efter önskemålet kom in har det 
undersökts vilka platser som är lämpliga ur trafiksynpunkt och kommunägda. Det har 
resulterat i en ny bänk som kommer på plats v. 39 vid brandstationen i Ålem samt tvätt och 
upprensning vid befintliga bänkar i södra Ålem. 

PRO Ålem har lämnat in frågor inför Pensionärsrådet: 

”Hur gick det med bemanningen under semestern? Språkkunskaper?” 

Under några veckor var läget ansträngt men det löste sig där personalen ska ha en stor eloge. 
Uppskattning har visats på olika sätt både till fast personal och sommarvikarier som fått brev 
hemskickat med en förhoppning att de vill återkomma nästa sommar. Vad gällande 
språkkunskaper bland personalen så finns det språkombud i personalen som stöttar. I övrigt 
försöker man ha en bra fördelning mellan enheterna.  

”Hur mår personalen inom vården i Mönsterås kommun?” 

Det finns utmaningar med ekonomin som är kända som såklart kan påverka. Men det är 
viktigt att veta att arbetet med budget i balans inte innebär uppsägningar utan ett 
annorlunda arbetssätt. Det finns en god kontakt med det fackliga organisationerna.  
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PRO Ålem har hört att det ska anställas två schemaläggare och undrar om det verkligen 
behövs.  

Patrik förklarar att det idag läggs väldigt mycket tid på schemaläggning idag, tid som kan 
användas till annat. Personalen kommer fortsatt få vara med och påverka sitt schema. 
Schemaläggare är ett pilotprojekt under 2025 som ska förhandlas.  

PRO Ålem undrar om det finns ett söktryck på tjänster som läggs ut. Är det svårt att 
nyrekrytera?  

Patrik menar att det är svårt att svara på generellt, men de har fyllt de tjänster som har lagts 
ut. Utbildad personal är en bristvara, därför är en tanke att börja titta på riktade arbetsroller.  

”Finns det boende inom en månad för någon som blir hastigt sjuk? Eller måste alla bo 
hemma?” 

Vilken sorts plats en person är i behov av ligger inom biståndsbedömningen. Det kan handla 
om sjukhusvård eller korttidsplats. Kommunen har uppfyllt hemtagningskraven från regionen 
sedan 2020. 

”Finns det boende på hemorten för brukare från t. ex Fliseryd, Ålem?” 

Det handlar helt om var det finns lediga platser när behovet uppstår. Får en brukare i en 
annan ort än de önskat kan kommunen erbjuda en ny flytt när en plats blir ledig. Det finns 
funderingar på trygghetsboende i kommunen då indikationer finns att det skulle vara 
efterfrågat.  

”Måste man verkligen omyndigförklarad en gammal förälder som är lite vimsig för att den 
ska få hemsjukvård?” 

Det ligger inom biståndsbedömning om en person behöver hjälp i hemmet. Det är en 
helhetsbedömning som görs i de fallen.  
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§ 13

Information om hemtjänst 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
Patrik Hedström, socialchef informerar om hemtjänsten. 

Under maj månad har en genomlysning gjorts av hela socialförvaltningen. Utifrån den 
genomlysningen arbetar man nu efter utpekade områden, bland annat hemtjänsten.  

Ensolution har anlitats och ska se över våra kostnader för brukare jämfört med andra 
kommuner för att kunna ta fram vad våra tjänster ska kosta. Det för att kunna se om vi har 
rätt budget från början.  

Just nu är det fokus på beviljad tid ställd mot utförd tid hos brukare. Det ska analyseras och 
väntas presenteras i november.  
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§ 14

Socialförvaltningens utmaningar 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
Patrik Hedström, socialchef berättar om de utmaningar som socialförvaltningen står inför. 

Kompetensförsörjning är något som behöver få ta fokus. Inom en 10-årsperiod kommer 
personer över 80 år öka med 32% i kommunen samtidigt som färre barn föds. Förvaltningen 
behöver se över digitalisering med läkemedelsautomater och eventuellt tillsyn med kameror. 

Ekonomin är som tidigare nämnt ansträngd, statsbidrag som tidigare funnits har minskat. 

Dagens sammanträde
Pensionärsrådet påtalar att en äldreplan behöver tas fram.  
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§ 15

Utredningsuppdrag 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
De utredningsuppdrag som socialförvaltningen arbetar med nu är 

• Budget i balans
• Schemaplanering
• Hemtjänsten
• Arbeta två av fyra helger
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§ 16

Aktuellt från kommunen 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
Henrik Eriksson, samhällsbyggnadschef informerar kort om följande punkter:  

• LSS-bostäder
• Planer för hamnen
• Anpassning av gator i köpingen.

Dagens sammanträde 
Pensionärsrådet har frågor om återvinning och återvinningskärl. Ronnie Björkström bjuds in 
till nästkommande möte.  

Gällande cykel- och gångvägar med säker överfart över E22 så är det en dialog med 
Trafikverket som gäller. Det är inte kommunen som bestämmer vad som ska byggas där. Det 
är även Trafikverket som har sista ordet avseende skapandet av ett mötesspår mellan 
Mönsterås och Blomstermåla för en påkoppling av Stångådalsbanan.  

Pensionärsrådet undrar också vad kommunen har för mandat för Alstergården, det är inte 
längre en aktiv verksamhet där och det börjar bli igenvuxet. Anders Johansson föreslås ta 
frågan till nästa möte.  
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§ 17

Remiss till pensionärsrådet: Bostadsförsörjningsprogram 

Beslut 
Pensionärsrådet lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning  
Pensionärsrådet inbjuds att yttra sig över Mönsterås kommuns förslag till 
Bostadsförsörjningsprogram 2025. Remissvar ska vara Mönsterås kommun tillhanda senast 
30 september 2024. 

Syftet med bostadsförsörjningsprogrammet är att med hjälp av riktlinjer skapa mål för 
bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet samt att visa kommunens 
handlingsplan för hur de uppsatta målen ska nås. 

Bostadsförsörjning är en viktig del av samhällsplaneringen och bör betraktas ur ett brett 
samhällsperspektiv. Behovet av bostäder har stor betydelse för hälsa och välbefinnande, och 
är nära sammanbundet med en utveckling inom viktiga området såsom arbetsmarknad, 
utbildning, ekonomisk tillväxt och familjebildning. Bostaden är en social rättighet. 
Målsättningen är att bostadspolitiken skall skapa förutsättningar för alla att leva i goda 
bostäder till rimliga kostnader. 
Mönsterås kommun arbetar för en hållbar miljö för både befintliga och nya 
kommuninvånare. Bostadsförsörjning handlar om att skapa en god beredskap genom 
långsiktiga och strategiska ställningstagande för bostäder. Det handlar dels om att planera för 
nyproduktion av bostäder, dels om att se över hur det befintliga beståndet kan förvaltas och 
utvecklas på ett hållbart sätt. 
Bostadsförsörjningens mål och riktlinjer baseras på en samlad bild och analys av kommunens 
befolknings- och bostadssituation och boendebehov. 

Dagens sammanträde 
Pensionärsrådet menar att det är väldigt kort svarstid för dem. Önskemål om att få liknande 
handlingar till sig tidigare.  
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ledamot: Bertil Edvardsson

Nämndsekreterare: Marie Faxe

Ordförande: Håkan Spärlin
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